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سرویس سیاسی ـ
روزنامه سازندگی دیروز در گزارش تیتر 1 خود نوشت: »دولتی که منتقدان و مخالفان درونی و بیرونی، داخلی و 
خارجی، اصلاح طلب و اصولگرا می کوشیدند آن را رو به زوال نشان دهند، احیا شده است! این نه یک تحلیل سیاسی یا 
جناحی و حتی دولتی که یک ارزیابی اجتماعی است که از سوی نهادهای معتبر و مستقل انجام شده و گزارش آن به 
رئیس جمهوری هم ارائه شده است. بر اساس این گزارش نسبت به 6 ماه گذشته هم نارضایتی عمومی به شدت کاهش 

یافته است و هم رضایتمندی اجتماعی رو به رشد رفته است.«
ســردبیر ســازندگی که از مهر ماه 96 به عنوان »دبیر شورای بررسی های ویژه رئیس جمهور و مشاور نهاد ریاست 
جمهوری« در نهاد ریاست جمهوری مشغول به کار است، گویا خبری از واقعیت های اجتماعی و اقتصادی موجود ندارد 
و چشمانش را به روی فقر و فشارهای اقتصادی و تورم های چند صد درصدی بسته است. سردبیر سازندگی باید تکلیف 

این قضیه را روشن کند که روزنامه نگار است یا کارمند دولت؟
دولت از واحدهای تولیدی مالیات می گیرد، از واحدهای مسکونی خالی نه

روزنامه دنیای اقتصاد دیروز در یادداشتی نوشت: »برآوردهای موجود حکایت از آن دارد که درحال حاضر رقمی بیش 
از 2/5 میلیون واحد مسکونی خالی در شهرهای کشور وجود دارد. دولت از سال ها پیش، طرح اخذ مالیات از واحدهای 
مســکونی خالی را در دســتور کار قرار داده، ولی این طرح تاکنون به مرحله اجرا نرسیده است. سؤال مهمی که مطرح 
می شود آن است که چگونه دولت از واحدهای تولیدی که وضعیت مناسبی نیز ندارند اقدام به اخذ مالیات می کند ولی 
از املاک و مســتغلاتی که زمینه مناســبی برای اخذ مالیات داشته و تجربه اخذ مالیات آن نیز در کشورهای دیگر دنیا 

وجود دارد مالیاتی گرفته نمی شود؟«
رشد 60 درصدي قیمت لوازم خانگي در دو ماه!

روزنامه اصلاح طلب اعتماد روز گذشته در صفحه اقتصادی خود در مطلبی نوشت: »بررسي ها نشان مي دهد قیمت 
لوازم خانگي نسبت به اوایل فروردین امسال شاهد افزایش ۳۰ تا 6۰درصدي است و تولیدکنندگان هم عرضه خود را به 
بازار کاهش داده اند. طي هفته هاي اخیر، قیمت  انواع لوازم خانگي روند صعودي داشته و همین امر عاملي شده تا رکود 
در خرید و فروش لوازم خانگي وارد فاز جدیدي شود. تولیدکنندگان در حال حاضر عدم اختصاص ارز را مهم ترین دلیل 
افزایش قیمت ها مي دانند و مي گویند، وقتي ارزي به ما تعلق نمي گیرد به طور حتم قیمت تمام شده کالا افزایش یافته 

و ما مجبور به افزایش قیمت کالا هستیم.«
گفتنی اســت، دلیل ادامه روند افزایش قیمت مایحتاج مردم عدم نظارت بر بازار است. به نظر می رسد دولت هیچ 
برنامه ای برای نظارت بر بازار ندارد در حالی که تمام سازوکار و ابزار نظارت را در اختیار دارد. تعزیرات حکومتی با تمام 
تجهیزات، سازمان حمایت از مصرف کننده و تولید کننده، استانداری ها و فرمانداری ها و ناظرین دستگاه های مختلف همه 
در اختیار دولت هستند تا یک نظارت مناسب روی بازار صورت گیرد که متأسفانه این مهم آن گونه که مشهود و مؤثر 

باشد،  اتفاق نمی افتد.
آشفتگی مدعیان اصلاحات از کارنامه غیرقابل دفاع مجلس دهم

غلامرضا ظریفیان، معاون وزیر علوم در دولت اصلاحات در یادداشتی در روزنامه آرمان نوشت: »از این مجلس باید 
همواره بخواهیم که شکاف هاي بین دولت و مجلس را کم کنند و به رفع و حل بحران هاي داخلي کمک کنند. مجلس 
نباید به مردم قول هاي عجیب و غریب بدهد و باید آن قدر با مشکلات آشنایي داشته باشد که با شعارهاي ضدونقیض به 
اعتماد مردم بیش از پیش آسیب نزند اما اینکه مجلس یازدهم از پس این موضوعات بر مي آید یا خیر از امروز نمي توان 

تشخیص داد.«
ظریفیان در ادامه نوشت: »برخي نمایندگان مجلس یازدهم فقط دنبال نقد مجلس دهم هستند و این راهي بیهوده 

است. مجلس دهم با هر کم و کاست و خوب و بد به پایان رسید و امروز عملکرد مجلس یازدهم زیر ذره بین است.«
متاســفانه مدعیان اصلاحات که کارنامه بســیار ضعیفی در مجلس دهم داشتند، همچنان در تقلا هستند تا شأن 

نمایندگان در خانه ملت را به جماعتی که صرفا مشغول »وکیل الدولگی« است تقلیل دهند.
قطعا مجلس شورای اسلامی و دولت باید با یکدیگر تعامل داشته باشند، اما مقصود مدعیان اصلاحات از »کم کردن 
شکاف میان دولت و مجلس توسط نمایندگان« نه تعامل و همکاری، بلکه تشویق نمایندگان به تسامح و کوتاهی در نظارت 

بر عملکرد دولت است.
این روزنامه زنجیره ای مدعی شده است که چون موعد مجلس دهم پایان یافته، پس دیگر نباید مورد نقد قرار گیرد. 

برخلاف این ادعا، با پایان یافتن مجلس دهم، اکنون بهترین زمان برای بررسی عملکرد مجلس مذکور است.
واقعیت این است که کارنامه غیرقابل دفاع مجلس دهم و به خصوص کارنامه بسیار ضعیف فراکسیون امید، مدعیان 

اصلاحات را به شدت آشفته و عصبی کرده است.
دولت در توافقی نانوشته با اروپا 

همه چیز را به بعد از انتخابات آمریکا موکول کرده است
توقع بیجای دولت از طیف دموکرات  آمریکا و انتظار برای روی کارآمدن آنها دیروز با صراحت در ارگان دولت مطرح شد.
 روزنامه دولتی ایران در گزارشی با رو تیتر »آمریکا پیش نویس قطعنامه تمدید تحریم تسلیحاتی ایران را در شورای امنیت به گردش 

در آورده است« تیتر زد؛ »اروپا؛ سکوت یا مقاومت در برابر آمریکا.«
در بخشــی از این گزارش آمده اســت: »برلین، پاریس و لندن از یک سو طعم مجازات اختلاف نظر با آمریکا بر 
سر موضوعات مشترک را چشیده اند و از سوی دیگر به خوبی از عواقب امنیتی فروپاشی توافق هسته ای آگاه هستند 
و اطمینان دارند که نابودی برجام می تواند به تغییراتی جدی در راهبرد امنیتی ایران در منطقه بینجامد و خود به 
بحران بزرگی برای اروپا تبدیل شــود. این نگرانی را باید در کنار نگرانی بزرگ تر اروپایی از انتخاب مجدد ترامپ در 
انتخابات قرار داد تا متوجه شــد آنها اینک در دوراهی انتخاب برجام یا همراهی با آمریکا قرار گرفته اند. موقعیتی که 
مقام های ایرانی به ابعاد مختلف آن وقوف دارند و چه بسا بر اساس توافقی نانوشته با شرکای اروپایی، همه چیز را به 

بعد از انتخابات آمریکا موکول کرده اند.«
ارگان دولت همچنین تصویر جو بایدن، رقیب ترامپ را در صفحه نخســت خود چاپ کرد و در گزارشــی نوشــت: 
»تازه ترین نظرسنجی شبکه خبری »سی ان ان« نشان می دهد بایدن 55 درصد و ترامپ ۴1 درصد آرا را کسب می کنند. 
این نظرسنجی به مذاق ترامپ خوش نیامد که نوشت: »نظرسنجی سی ان ان هم مثل گزارش هایش جعلی است. همین 
ارقام و بدتر از آن را برای کلینتون حقه باز می نوشتند. دموکرات ها آمریکا را نابود خواهند کرد.« حالا شاهین اقبال بر شانه 
بایدن است؛ تا حدی که جمعه شب نامزدی بایدن به عنوان نامزد نهایی حزب دموکرات برای رقابت با ترامپ اعلام شد؛ 
زودتر از زمان معمول. در شرایطی که بحران کرونا، افزایش بیکاری و اعتراضات سراسری علیه نژادپرستی و خشونت پلیس 
آمریکا، شاهین ترازوی رقابت ها را به سود دموکرات ها پایین برده است. خصوصا که بایدن می گوید مرگ جورج فلوید نقطه 
عطفی در تاریخ ایالات متحده است و روز دوشنبه به همراه همسرش در هوستون حدود یک ساعت با بستگان جورج فلوید 
دیدار و گفت وگو کرد. بایدن حتی فراتر از آمریکا می گوید مرگ جورج فلوید دنیا را تغییر خواهد داد و باید دید آیا مرگ 

او مستاجر ۴ سال آینده را نیز تغییر خواهد داد تا دنیا با آن تغییر کند؟«
انتظار دولت برای روی کار آمدن دموکرات ها در آمریکا و چشمداشت به آنها برای بازگشت به برجام و گشایش اقتصادی! 
برای ایران در حالی است که دموکرات ها نیز مانند جمهوری خواهان، خواستار حذف بند موسوم به »غروب آفتاب« از برجام 

و اضافه شدن گستاخی هایی از جمله اقتدار موشکی و نفوذ منطقه ای ایران به توافق هسته ای هستند.
جیک ســالیوان از اعضای کلیدی دولت اوباما و از مذاکره کنندگان با ایران در مذاکرات برجام که اکنون در کمپین 
انتخاباتی دموکرات ها حضور دارد، در مصاحبه با اندیشکده هادســون گفته است: »دولت بعدی آمریکا )در صورت پیروزی 
بایدن( باید بلافاصله پس از بازگشت به برجام روند مذاکره درباره توافق نامه بعدی را آغاز کند. توافق نامه بعدی باید زمانبندی 

محدودیت ها موسوم به بند غروب را تمدید کند. همچنین باید تلاش شود عناصر دیگری را هم در توافق تقویت کنیم.«
فرار اصلاح طلبان از وحشت خود 

روزنامه شرق در شماره دیروز خود در گزارشی با عنوان »چرا اصولگرایان از آمدن احمدی نژاد نگرانند؟« نوشته است: 
»مرتضی طلایی، فعال سیاســی اصولگرا و چهره نزدیک به قالیباف، مدعی شــده که احمدی نژاد برای 1۴۰۰ در حال 
رایزنی با شورای نگهبان است تا تأیید صلاحیت خودش را بگیرد؛ اتفاقی که بعید است رخ دهد، چراکه سیاست  نشان 
داده تکلیفش را با احمدی نژاد روشن کرده است... سابقه و تجربه هم نشان داده که یک فرد بیش از دو دوره قرار نیست 
رئیس جمهوری شود. شاهدش رد صلاحیت هاشمی در سال 92 است. فارغ از اینها، گفته ها و شواهد هم حاکی است که 

اراده بر نیامدن احمدی نژاد است.«
این گزارش افزوده است: »این احتمال وجود دارد که احمدی نژاد که مدعی است بین مردم محبوبیت و اقبال دارد، از 
این ادعا به عنوان یک اهرم فشار استفاده کند تا شورای نگهبان را مجبور به عقب نشینی کند. این در حالی است که شورای 
نگهبان هم در این وادی فعال مایشاء نیست و حتی اگر همه اعضای حقوق دان و فقیه شورای نگهبان هم تمایل به تأیید 
صلاحیت احمدی نژاد داشته باشند، به مسائل و مواردی استناد می کنند که به واسطه آن تاکنون بسیاری را ردصلاحیت 
کرده اند.« موضوع قابل تامل این است که این روزنامه طیف موسوم به اصلاح طلب مدعی شده اصولگرایان از آمدن احمدی نژاد 
نگرانند اما اگر روزنامه ها و سایت های نزدیک به اصولگرایان را نگاه کنید مطلبی یا تحلیلی از این دست در آنها نمی یابید اما 
تورق روزنامه های طیف موسوم به اصلاح طلب و از جمله آن، همین روزنامه شرق نشان می دهد که آنها هر چند روز یکبار به 
بهانه ای سراغ احمدی نژاد می روند و او را یادآوری می نمایند. آنها در این مطالب سعی می کنند از آسیب های دوره های هشتم 

و نهم ریاست جمهوری بنویسند و در این حالت این روزنامه ها مدعی هستند اصولگرایان از آمدن احمدی نژاد می ترسند!

پاسخگوی 
سیل شبهات باشیم 

بسیاری از زمینه های نعمتی که امروز برای ما فراهم شده به برکت حرکت 
حضرت امام)ره( بوده اســت. فعالیت های امام)ره( و ســپس رهبر معظم انقلاب 
در گام اول برداشــته شده است و باید خود را برای گام دوم آماده کنیم، باید با 
اســتفاده از تجارب چهل سال قبل گام های استوارتر و محکم تری برداشته شود 
تا هم شــکر زحمات پیشینیان را کرده باشــیم و هم وظیفه ای را که نسبت به 

آیندگان داریم، به انجام برسانیم.
یکــی از نکته هایی کــه باید برای گام دوم مورد توجــه قرار دهیم، وظیفه 
ما نســبت به آیندگان اســت، ابتدا باید به این سؤال پاسخ داد که آیا نسبت به 
آیندگان وظیفه ای داریم؟ اگر چنین وظیفه ای داریم، آن وظیفه چیســت و چه 

طرح و نقشه ای برای اجرای آن داریم؟
شباهت جامعه به یک پیکره انسانی

 جامعه مانند یک پیکر اســت که هر مجموعــه ای از اعضای آن جهازی را 
تشکیل می دهد و هر یک از عضوهای بدن نیز از میلیون ها سلول تشکیل شده 
است، هر جامعه نیز دارای دولتی است که از چند قوه تشکیل می شود و هر قوه ای 
نیز جهازی از جهازهای جامعه به شمار می روند و درون هرکدام از آنها، نهادهایی 
هستند که هزاران عضو دارند. هرچه همکاری این اعضا با هم بیشتر باشد، پیکره 
جامعه، ســالم تر است؛ اما هرچه این اعضا از هم پراکنده تر باشند- حتی اگر هر 

کدام به تنهایی سالم باشند- فایده ای برای پیکره اجتماع ندارند.
هر فردی در جامعه به تنهایی حکم یک سلول را در پیکره جامعه دارد، در 
هر گروهی از هر جهاز که باشیم، نسبت به گروه های دیگر، مسئولیت هماهنگی، 
ارتباط و در مفهوم اسلامی وظیفه تعاون داریم. این تعاون، بدون شناخت یکدیگر 
و ارتباطات لازم، ممکن نخواهد بود. همچنین هرقدر زمینه همکاری بیشــتری 

فراهم شود، جامعه سالم تر و قوی تری خواهیم داشت.
لزوم همکاری در چارچوب هدف مقدس

 همان طوری که اندام ها در یک بدن، می توانند در مسیر نادرست قرار بگیرند 
و مثلا با دست، دزدی و ظلم صورت بگیرد، در جامعه نیز همین گونه است؛ بعد 
از اینکه اندام جامعه، سالم بودند، باید دید هدف جامعه چیست و در کدام جهت 
حرکت می کند و نتیجه این همکاری ها چه می شود؛ به عبارت بهتر، همکاری ها، 
مطلوبیت ذاتی ندارند، بلکــه زمانی مطلوب خواهند بود که برای هدف مقدس 
و مطلوبی باشــند. همین امروز در دنیا، همکاری هایی صورت می گیرد که کاملًا 
شیطانی است؛ چند کشور و دولت و گروه های اقتصادی، با هم همکاری می کنند، 
اما غالب آنها، به ضرر بشریت است و برای سرقت از دیگران همکاری می کنند.

شناخت هدف زندگی، یک ضرورت و اولویت نخست
 برای همکاری مؤثر، شناخت هدف جامعه ضروری است، همکاری هایی که 
در آن هدف تأثیرگذار باشــد، مطلوب خواهد بود. لذا اول باید هدف زندگی را 
شــناخت؛ هم زندگی فردی و هم زندگی اجتماعی؛ چرا که مسلمانان هر کدام 

مانند سلولی هستند در پیکره امت اسلامی.
اولین وظیفه ما، شــناخت هدف زندگی اســت، حقیقت این است که کمتر 
انسان هایی به هدف زندگی اندیشیده اند و حتی کسانی که اندیشیده اند نیز کمتر 
به جواب صحیح رسیده اند. هر چند بحمدالله امروز به برکت رشدی که بسیاری از 
آن در سایه انقلاب صورت گرفت، برای بسیاری از نوجوان های ما نیز این سؤال 
مطرح است که هدف از زندگی چیست و باید چه کنیم؟ این سؤال ابتدا درباره 
وظیفه شخصی و سپس وظیفه فرد به عنوان جزئی از کل جامعه مطرح می شود.

یافتن پاسخ این ســؤال، ساده نیست، بعد از شناخت هدف، باید دید برای 
رسیدن به این هدف چه باید کرد؛ عقل در این زمینه چه حکمی دارد. هر چند در 
ادامه نیز بحث های معرفت شناسی مطرح می شود، از جمله اینکه میزان اعتبار آنچه 
عقل درک می کند، چه اندازه است و سؤالاتی نظیر آن. به هر حال اولین وسیله 
برای معرفت، عقل است؛ اصلا بدون عقل حتی تصدیق انبیا نیز ممکن نیست.

بعد از اینکه با عقل برایمان ثابت شد که خدایی هست، می بینیم که اموری 
نیــز وجــود دارد که عقل هــم از درک آنها عاجز اســت؛ از این رو همین عقل، 
لــزوم وجود وحــی را درک می کند و البته وجود پیامبــران و معجزات آنها نیز 

تأیید کننده آن است.
اما عقل و وحی نیز قرار نیســت بدون تلاش ما و پیمودن راه درســت برای 
اســتفاده از آنها، هدایتگر باشــند. برای شــناخت صحیح وحی باید راه صحیح 
آن پیموده شــود؛ این نیاز اقتضا می کند که در جامعه کســانی باشــند که این 
مسئولیت را برعهده بگیرند و به تبیین مبانی عقلی و تبیین راه شناخت درست 

از وحی بپردازند.
حتی کســانی که ده ها سال وقت خود را صرف فقه کرده اند، هنگام فتوا به 
احتیاط سفارش می کنند؛ لذا طبیعی است که یک نفر به تنهایی نتواند همه ابعاد 
و بخش های دین را بشناســد؛ از این رو ســزاوار است که هر گروهی به شناخت 
مجموعــه و بخش هایی از دین بپردازد و نتایج آن را در اختیار دیگران نیز قرار 
دهد؛ همان گونه که در یک جامعه نیز نمی توان انتظار داشــت هر کس، به همه 
مشــاغل، آگاهی کامل داشته باشد و صنف های مختلفی وجود دارد که هر یک 

در رشته هایی فعالیت می کنند.
باید بتوانیم نگاهی کلی نسبت به پیکره جامعه داشته باشیم و بتوانیم جایگاه 
خود را در آن بیابیم و وظیفه خود را درک کنیم تا بتوانیم مسئولیتمان را انجام 
دهیم،البته اگر دین داشته باشیم، دنبال انجام وظیفه در مقابل خداوند هستیم، 
اما کسانی که خدا را باور ندارند، نهایتا به دنبال انجام وظیفه انسانی خود هستند.
کسانی که خود را بنده می دانند، از وقتی از خواب بیدار می شوند به دنبال 
انجام وظیفه هستند. لذا برای اینکه بتوانیم وظیفه خود را به خوبی انجام دهیم 
باید هدف زندگی را شناخته و جایگاه خود را در زندگی اجتماعی درک کنیم و 
بدانیم که در این پیکره، چه وظیفه ای برای رسیدن به آن هدف بر عهده داریم. راه 
انجام وظیفه را نیز یاد بگیریم و تلاش کنیم وظیفه را انجام دهیم، بخصوص   که 
دشمنی نیرومند داریم که به عزت خداوند قسم خورده است که ما را منحرف کند.
شــیطان به دنبال گمراهی مردم در هر صنف و مرتبه ای که باشــند، است؛ 
از ادعای خدایی گرفته که توســط فرعون صورت گرفت تا ادعای نیابت از امام 
زمان)عج( که توسط یک طلبه ای صورت گرفت که سال ها در حوزه علمیه درس 
خوانده بود! از جمله نمونه های اثرات کار شــیطان اســت؛ لذا مقابله با شیاطین 
فراوان انس و جن، بســیار دشــوار است، اما خداوند متعال راهی را برای ما قرار 
داده است تا از دسیسه شیاطین در امان باشیم و آن راه، توسل به اولیای الهی 
و امام زمان)عج( اســت؛ ســعی کنیم این حال توسل را تمرین کنیم تا برای ما 

همیشگی و دائم باشد.
امروز سیل شبهات، جوانان ما را احاطه کرده است، باید آموزش ها به گونه ای 
باشــد که بتواند افرادی را  تربیت کند که پاسخگوی این شبهات به زبان روان و 
قابل فهم برای ســطوح مختلف باشــند؛ شبهاتی که نه در هیچ کتاب درسی ای 
نوشــته شده و نه کسانی که پاسخ آنها را از کتاب و سنت دریافته اند، می توانند 

به زبان ساده و قابل فهم برای عموم مردم بیان کنند.
 سخنرانی آیت الله مصباح یزدي )دام ظله( 
در دیدار با جمعی ازطلاب و اساتید مدرسه دارالسلام تهران؛ قم؛ 98/1/22 

زلال بصیرت روزهای  پنج شنبه منتشر می شود.

درمکتب امام

حقوق بشر یا حقوق ابرقدرت ها؟
در این جوامعی که طرفدار حقوق بشــرند ابداً حقوق بشر مطرح 
نیست . حقوق ابرقدرت ها مطرح است! آنها برای ابرقدرت ها حق قائلند. 

حقشان هم این است که همه ممالک را اینها بچاپند.
صحیفه امام؛ ج8؛ ص333 | قم؛ 7 تیر 1358

محمدباقر قالیباف روز گذشته در جلسه 
با دبیر و اعضای شورای نگهبان گفت: باید 
تلاش کنیم مشکلات را حل کنیم و با همه 
تجربیاتی که دارم معتقدم مشــکلات را 
می توان در یک برنامه 5 ساله البته با اصلاح 

مدیریت سروسامان داد.
محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســلامی، پیش از ظهر دیروز با حضور در جلسه 

شورای نگهبان با اعضای این شورا دیدار کرد.
آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان در 
این جلسه با تبریک به نمایندگان و رئیس مجلس 
بابت فرصت خدمت رســانی به مــردم خطاب 
به رئیس مجلس گفت: مســئولیت شــما و همه 
نماینــدگان مردم چه از حیث قانونی و اخلاقی و 

چه از حیث اجتماعی بسیار سنگین است.
دبیر شــورای نگهبان در ادامه سخنان خود 
گفت: امید این اســت که مجلس یازدهم مسائل 
اصلی و مهم کشــور همچون مسائل معیشتی و 
فرهنگی را در اولویت برنامه ریزی و دســتور کار 
قرار داده و از پرداختن به مســائل حاشــیه ای و 

غیرضروری بپرهیزد.
 وی به مشکلات معیشتی مردم  اشاره و تاکید 
کرد: الان بحث بیکاری و تورم بسیاری از مردم را 
تحت فشار قرار داده است که امیدوارم با همکاری 
دولت و نماینــدگان تازه نفس مجلس یازدهم و 
با اســتفاده از ظرفیت همه دستگاه ها در جهت 
حل هرچه ســریعتر این مشکلات برنامه ریزی و 

اقدام شود.
 آیت الله جنتی:

 بعد نظارتی مجلس جدی گرفته شود
 دبیر شورای نگهبان توجه به مسئله فرهنگ و 
اقتصاد را امر بسیار مهم و اولویت دار برای مجلس 
فعلی دانســت و گفت: اگرچه باید برای مسائل 
معیشتی و اقتصادی مردم تدبیر فوری و آنی صورت 
بگیرد، اما نباید از مسئله فرهنگ نیز غافل شد چرا 

که آسیب های فرهنگی پایه بسیاری از مشکلات 
فردی و اجتماعی امروز است.

 آیت الله جنتی توجه وی  ژه به سیاست های 
کلــی انتخابــات را از جمله دیگــر موضوعات 
مهم و مورد توجه عنوان کــرد و افزود: اگرچه 
شورای نگهبان ظرفیت کارشناسی خود را برای 
اصلاح قانون انتخابات مبتنی بر سیاســت های 
کلــی انتخابات در اختیار مجلس قبل قرار داد، 
اما متاســفانه این قانون به سرانجام نرسید که 
امیدواریم مجلس یازدهم قانون جامع انتخابات 
را با همکاری دولت و شورای نگهبان به سرانجام 

برساند.
 وی بــر ضرورت حفــظ وحدت کلمه و هم 
افزایی هرچه بیشتر و بهتر در درون مجلس و میان 
نمایندگان با گرایشات و سلایق مختلف تاکید و 
متذکر شد: اختلاف نظر همواره وجود داشته و امر 
طبیعی و لازم است، اما نباید این مسئله موجب 
خدشه به کلیت مجلس شود از این رو در مراقبت 

از وحدت کلمه در مجلس کوشا باشید. 
آیت الله جنتی گفت: در بعد نظارتی مجلس 
بر قوه مجریه، باید به گونه ای عمل شــود که نه 

مقابل دولت بایستد و نه تسلیم دولت شود بلکه 
باید نظارت مستقل و حرفه ای داشته باشد که 
این مقوله وظیفه ســنگینی است و باید جدی 

گرفته شود.
قالیباف: مصممیم اولویت مجلس را 

از تقنین به نظارت تغییر دهیم
 در ادامه این جلســه محمــد باقر قالیباف، 
رئیس محترم مجلس شورای اسلامی ضمن تشکر 
از دبیر و اعضای شورای نگهبان برای تشکیل این 
جلســه گفت: نکات خوبی توسط اعضای محترم 
شورای نگهبان مطرح شد که امیدواریم این تعامل 

و هم افزایی استمرار داشته باشد.
وی با تاکید بر اینکه در حوزه داخلی ســطح 
اعتماد مردم به اصل نظام اسلامی و باور های آن 
بالاست، اما نارضایتی ها از بعضی عملکرد ها اجرایی 
وجود دارد، خاطرنشان کرد: بعضی فکر می کنند 
مردم از نظام اسلامی خسته شده اند که ابدا چنین 
چیزی نیست؛ نمونه اش بیش از 5 میلیون نفر در 
تشییع جنازه سردار سلیمانی در تهران است، اما 
نباید از ایــن نکته غافل بود که مردم از عملکرد 

بعضی مسئولان ناراضی هستند.

قالیباف افزود: در چنین شــرایطی مجلس 
یازدهم شکل گرفته است؛ مجلسی انقلابی که هم 
در حوزه نظری و هم در حوزه عملی ترکیب خوبی 
دارد. به عبارتی عمده منتخبان این دوره مجلس 
افراد انقلابی و بسیار باتجربه هستند که در میان 
آنها مدیران ارشد نظام، وزرا، استانداران، مدیران 
کل، اساتید برجسته حوزه و دانشگاه دیده می شود.
رئیس مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
وظیفــه مجلس، اجرایی نیســت، اما اگر در بعد 
نظارت و تقنین درست عمل کند اتفاقات مبارکی 
می افتد، تاکید کرد: با شناختی که در این سالیان 
در حوزه اجرا دارم می گویم ما در خیلی از حوزه ها 
نیــاز به قانون جدید نداریم بلکــه باید قانون به 

درستی اجرا شود.
وی با بیان اینکه پیاده ســازی قانون با دولت 
است، گفت: باید قوانین مبتنی بر شرایط موجود 

کشور، قابلیت اجرایی شدن داشته باشد.
قالیباف در ادامه سخنان خود بر لزوم اصلاح 
ساختار مجلس تاکید و خاطرنشان کرد: مجلس 
در حوزه تقنین دارای ایراداتی است و باید تحول 

را از درون خود مجلس شروع کنیم.
 وی گفت: مصمم هستیم اولویت مجلس را 
از تقنین به نظارت تغییر دهیم؛ چراکه در بسیاری 
از موارد نیازی به قانون جدید نداریم و با نظارت 
دقیق مشکلات در حوزه اجرا حل و اعتماد مردم 

هم به نظام بیشتر می شود.
رئیس مجلس با تاکید بر ضرورت اصلاح روند 
قانونگذاری و درگیر شدن نظرات شورای نگهبان 
و مجمع تشخیص مصلحت نظام از ابتدای فرایند 
قانونگذاری تصریح کرد: فرایند قانونگذاری  اشکال 

جدی دارد که باید اصلاح شود.
قالیبــاف در پایان گفــت: باید تلاش کنیم 
مشکلات را حل کنیم و با همه تجربیاتی که دارم 
معتقدم مشکلات را می توان در یک برنامه 5 ساله 

البته با اصلاح مدیریت سروسامان داد.

دیروز وزرای راه و شهرســازی و نیرو 
به مجلس آمدنــد تا به نمایندگان گزارش 
دهند، وزیر راه و شهرســازی در سخنان 
خود به رونمایی از سامانه جامع املاک  اشاره 
کرد که با آن می توان از خانه های خالی نگه 
داشته شده مالیات مضاعف گرفت اما بنابر 
اطلاعات برخی نهادهایی که باید اطلاعات 
لازم را جهت تکمیل این سامانه ارائه دهند 

از این کار استنکاف می کنند.
جلســه علنی مجلس شورای اسلامی دیروز 
به ریاســت محمدباقر قالیباف و با حضور 21۰ 
نماینده آغاز شــد. دســتور کار جلســه دیروز 
عبارت بود از: گزارش وزیر نیرو درباره عملکرد و 
سیاست های کلان وزارت نیرو در زمینه تولید و 
صــادرات انرژی در حوزه های مختلف در اجرای 
بند ۸ ماده 22 آیین نامه داخلی مجلس شورای 
اســلامی؛ گزارش وزیر راه و شهرســازی درباره 
مسائل و موضوعات آن وزارتخانه در اجرای بند ۸ 
ماده 22 آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی؛ 
گزارش شــعب 15گانه دربــاره اعتبارنامه های 
ارجاعــی به آنان در اجرای مــاده 29 آیین نامه 

داخلی مجلس شورای اسلامی.
همچنیــن لازم به ذکر اســت کــه دیروز 
عصر انتخابات هیئت رئیســه فراکسیون دفاع و 
اقتدار ملی مجلس شــورای اسلامی برگزار شد 
و حجت الاسلام مجتبی ذوالنور به عنوان رئیس 
 فراکســیون دفاع و اقتــدار ملی مجلس یازدهم 
انتخاب شد. جوکار و سعادتی نیز به عنوان نواب 

رئیس  اول و دوم انتخاب شدند.
وزیر نیرو در مجلس

رضــا اردکانیان وزیر نیرو در جلســه علنی 
دیروز مجلس شورای اسلامی گزارشی از وضعیت 
آب و برق کشور ارائه داد و گفت: یکی از برگ های 
زرین کارنامه جمهوری اســلامی دســتاوردها 
در بخش زیرســاختی برق اســت. ظرفیت های 
نیروگاه ها در جمهوری اسلامی 12 برابر، تولید 
انرژی 19 برابر، ظرفیت پست ها 15 برابر و تعداد 

مشترکان 11 برابر شده است.
وی با بیان اینکه امروز شــرایط دسترســی 
شهروندان ایرانی به برق از متوسط جهانی بالاتر 
اســت، افزود: در کشور ما 1۰۰ درصد جمعیت 
شهری و 99.۷ درصد از جمعیت روستایی از برق 
برخوردار هستند و هر سال یک میلیون مشترک 
جدید داریم. در دولــت یازدهم و دوازدهم 16 
هزار مگاوات به ظرفیت تولید برق اضافه شده و 
تا سال 1۴۰۰ به 2۰ هزار مگاوات خواهد رسید. 
به واسطه نوسانات ارز از برنامه عقب هستیم اما 

مشکلات در حال رفع است.
وی درخصــوص حفظ راندمان نیروگاه های 
حرارتی، گفت: متوســط جهانــی ۳۷,۷ درصد 
است، راندمان ایران ۳۸ درصد است، نیروگاه های 
سوخت ترکیبی از منابع مهم هستند که استفاده 
از ایــن نیروگاه ها کاهــش مصرف گاز و کاهش 
آلودگی های زیســت محیطی را به دنبال دارد، 
بایــد تا ۷5۰۰ مگاوات واحدهای بخار را به این 

سیکل متصل کنیم.
وزیر نیرو گفت: تلفات شبکه توزیع در ابتدای 
دولت 15 درصد بود که در اســفند ماه به حدود 
9 درصد رسید که موجب صرفه جویی 5۰ هزار 
میلیارد تومان ســرمایه گذاری جدید شد. تا دو 
سال گذشته هرســال 5 درصد افزایش اوج بار 
داشــتیم و باید برای احداث نیروگاه های جدید 
ســرمایه گذاری می کردیم اما با مدیریت مصرف 
به ویژه در بخش دولتی ســال گذشته افزایش 
اوج بار را به یــک درصد کاهش دادیم. اگر این 
برنامه اجرا نمی شــد باید مبالــغ قابل توجهی 

سرمایه گذاری می کردیم.
وی تاکید کرد: امسال شرایط ما سخت است، 
گرما زودتر شــروع شده و پایدار است و شرایط 
بحرانی بیماری باعث شــده که از دستگاه های 
سرمایشی بیشــتر استفاده شود. روز 12 خرداد 
امسال نسبت به سال 9۸ بیش از 12 درصد اوج 
بار داشــتیم. 1۷ سال اســت که کشور ما بدون 
خاموشی گسترده عرضه بار کرده است که حاکی 

از ظرفیت وسیع صنعت برق است.
اردکانیان تاکید کرد: نیاز ارزی ما ســالانه 
1,2 میلیــون دلار اســت کــه نیمــی از آن را 

از محــل صــادرات بــرق تامیــن می کنیم که 
 مهم ترین مشتری ما عراق است. پویش هر هفته

»الف ب ایران« را آغاز کرده ایم، پارســال 22۷ 
پروژه را افتتاح کردیم و امســال 25۰ طرح در 

دستور کار ما قرار دارد.
وزیــر نیرو، انتقال آب برای شــرب را امری 
ضروری خواند و گفت: در زمان رأی اعتماد نیز 
اعلام کردم که در دوره مسئولیت بنده هیچ طرح 
انتقال آبی بدون توجیه فنی، زیســت محیطی و 
توافق و رایزنی اجرا نخواهد شــد و هیچ طرحی 

با این شاخص ها متوقف نمی شود.
تذکرات نمایندگان به وزیر نیرو

نماینده  احمدحسین فلاحی  حجت الاسلام 
مــردم همــدان پــس از قرائت گــزارش وزیر 
نیرو، گفت: متأسفانه شاهد تخریب محیط زیست 
هستیم و برخی از افراد محیط زیست را آلوده و 
تخریب می کنند که وزارت نیرو باید با آنان مقابله 
جدی کند. با وجود بارندگی زیاد در کشور جای 
تأسف دارد که بســیاری از روستاهای ما یا آب 
آشــامیدنی ندارند و یا آنکه آب آشامیدنی سالم 

در اختیار آنان نیست.
احمد جباری نماینده مــردم هرمزگان در 
مجلس اظهار داشــت: مردم مناطق گرمسیری 
با مشــکل جدی در زمینه برق مواجه هستند و 
گاهی اوقات قبض هــای برق مصرفی یک تا دو 
میلیون تومانی برای آنهــا می آید و برای مردم 

بسیار سنگین است.
سید جواد ساداتی نژاد نماینده مردم کاشان 
گفت: ســرانه آب مصرفی مردم ما از متوســط 
جهانی بالاتر اســت و باید تلاش کنیم که آن را 
به کمتر از 15۰ لیتر در روز برســانیم و وزارت 
نیرو باید تلاش بیشتری برای کاهش مصرف آب 
کند. سیل های اخیر در کشور نشان داد که ما باید 
به جای سدسازی، به سمت آبخیزداری برویم و 
وزارت نیرو باید فعالیت های بیشتری جهت توجه 

به آبخیزداری در دستور کار خود قرار دهد.
کمال علیپور نماینده مردم قائمشهر گفت: 
شــبکه انتقال برق ما فرســوده است و اصلاح و 
نوسازی آن اهمیت دارد و در صورتی که اصلاح 
شــود، بسیاری از مشــکلات هدررفت برق حل 
می شــود و علاوه  بر این، بسیاری از روستاها را 

می توان از این طریق برق رسانی کرد.
جــواد نیک بیــن نماینده کاشــمر تصریح 
کــرد: کار مملکت به جایی رســیده که چهار 
درصدی هــا پول جریمــه آب را می دهنــد و 
از آب اســتفاده می کنند اما برای کشــاورزان 
آب وجود نــدارد. اجرای طــرح پلکانی قیمت 
بــرق در جهت حمایــت از طبقــات محروم و 
روســتاییان لازم اســت. چاه های غیرمجاز در 
اختیار افراد لاکچری و برخی افراد خاص است 
که بهتریــن باغات و ویلاها را دارند، جلوی آنها 

را بگیرید.
سامانه ای برای اخذ مالیات از خانه های خالی

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در جلسه 

علنی دیروز مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
طول آزادراه های کشــور 2۴۷۰ کیلومتر است، 
گفت: در ابتدای انقلاب طول آزادراه های کشور 
۷6 کیلومتــر بود، طول بزرگراه های کشــور در 
حال حاضر به 1۸ هزار و ۴۸5 کیلومتر رســیده 
در حالی که ابتدای انقلاب این رقم ۳5 کیلومتر 
بــود. طول راه های اصلی بالغ بر 26 هزار و 2۰1 
کیلومتر می باشد. با برنامه ریزی های صورت گرفته 
تا قبل از پایان دولت حدود 5۰۰ کیلومتر آزادراه 
و ۷۰۰ کیلومتر بزرگراه به آزادراه ها و بزرگراه های 

موجود اضافه می شود.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد طول 
راه های روستایی در ابتدای انقلاب ۳هزار کیلومتر 
بود که ایــن میزان در حال حاضر به 11۳ هزار 
کیلومتر راه روســتایی آسفالته رسیده است و تا 
پایان دولت، ۳ هزار و 5۰۰ کیلومتر راه روستایی 
دیگر با رعایت اصل تــوازن و عدالت منطقه ای 
به راه های روســتایی کشــور اضافه می شود تا 

عقب ماندگی ها در مناطق محروم جبران شود.
وی در بخــش دیگــری از اظهــارات خود 
درخصوص وضعیت مســکن در کشــور، گفت: 
همــواره در شــرایط اقتصادی و نوســاناتی که 
بازارهای موازی بر مســکن وارد می کنند، دچار 
التهاب در بازار مسکن بوده ایم. تغییرات نرخ ارز 
و نرخ تورم و شرایط التهاب آوری که در بازارهای 
موازی وجود دارد، بازار مســکن را همواره دچار 

بحران کرده است.
وزیر راه و شهرسازی گفت: با طراحی اقدام 
ملی مسکن و اراده ای جهت تحویل مسکن های 
مهر، سال 9۸ و 99 را به سال نهضت خانه سازی 
تبدیل کردیــم. یک میلیون و 6۰۰ هزار نفر در 
طرح مسکن ملی ثبت نام کرده اند، در پالایشی که 
صورت گرفت حدود ۸۰۰ هزار نفر واجد شرایط 
هستند که خانه های مورد نیاز برای آنها ساخته 
می شود و شــروع تحویل واحدهای مسکونی به 
مردم از ماه های آینده آغاز خواهد شــد که یا به 
صورت واحد آماده خواهد بود و یا واحدهایی که 

در قالب ساخت گروهی عرضه می شوند.
اســلامی تصریــح کــرد: با توجــه به نرخ 
ازدواج هایی که ثبت می شود و دهک هایی که ما 
تکلیف قانونی برای تأمین منازل مسکونی آنها را 
داریم، برنامه ریزی ما برای تولید ۴۰۰ هزار واحد 

مسکن در سال است.
وی گفت: در بحث سیاست های شهرسازی 
با مشــکلاتی در ســال های اخیر مواجه بودیم، 
مقررات کوچک نگه داشــتن حریم شهرها یکی 
از مشکلات اساسی ما بود که این قانون را اصلاح 
کردیم تا حریم شهرها را بزرگ تر ببینیم، تلاش 
کردیم تراکم در بخش هایی که تأسیسات مورد 

نیاز وجود دارد، با دست باز به افراد داده شود.
وزیر راه و شهرســازی با  اشاره به مشکلات 
آزادسازی زمین های حریم شهرها، گفت: وزارت 
جهاد کشــاورزی درخصوص این زمین ها تلقی 
خاصی داشــت و این اراضــی را به عنوان زمین 

شــهری واگذار نمی کرد. بــا تغییرات مدیریتی 
اخیری کــه در وزارت جهاد اتفاق افتاد، بحران 
پنج ســاله ای که همه چیز را متوقف کرده بود، 
حل شــد و توانستیم اراضی شهری وزارت راه و 
شهرســازی را از وزارت جهاد کشاورزی تحویل 

گرفته و اقدام به آزادسازی آن کنیم.
اســلامی، طراحی ســامانه جامع املاک و 
اسکان را از دستاوردهای وزارت راه و شهرسازی 
خواند و گفت: ماه گذشته از این سامانه رونمایی 
کردیم، ســازمان امور مالیاتی بــا طراحی این 
ســامانه می تواند از خانه های خالی مالیات اخذ 
کند. همزمان هم فراخــوان داده ایم افرادی که 
خانه های نیمه تمام و ساخته شده در اختیار دارند 
می توانند به طرح ملی مسکن ملحق شوند. دولت 
زمین مرغوب هم در اختیار آنها قرار خواهد داد 
تا جریان ساخت و ساز با استفاده از این ظرفیت 

ادامه یابد.
چنان کــه وزیر راه و شهرســازی گفته یک 
ماه قبل از ســامانه جامع املاک رونمایی شده 
و این ســامانه برای آن که بتواند کارایی لازم را 
داشته باشد به اطلاعات نیاز دارد که گویا برخی 
ســازمان ها و نهادهایی که باید این اطلاعات را 
به وزارت راه و شهرســازی بدهنــد از این کار 

استنکاف می کنند.
انتقاد نمایندگان از وضعیت اجاره بها

علی نیکــزاد، نایب رئیس  مجلس و نماینده 
اردبیل خطاب به وزیر راه و شهرسازی گفت: علت 
توقف و اجرای مسکن مهر از سوی وزارت راه و 
شهرسازی و زمان پایان این پروژه باید مشخص 
شود. مسکن و اجاره بهای آن بسیار گران شده، 
وزارت راه در ایــن قضیه دخالت کند. همچنین 
عدم نظارت بر بهای خدمات حمل ونقل از سوی 

وزارت راه توانسته مشکلاتی را ایجاد کند.
غنی نظری نماینده مردم خلخال در جلسه 
علنی دیروز مجلس شورای اسلامی و در جریان 
بررسی مســائل حوزه راه و شهرســازی اظهار 
داشــت: متأســفانه وضعیت اجاره بهای مسکن 
در شــهرهای مختلف اسفناک است و کسی هم 
در این زمینه پاســخگو نیســت و وزارت راه و 
شهرسازی هم برنامه مدونی برای بهبود وضعیت 

اجاره مسکن ندارد.
جبار کوچکی نژاد نماینده رشــت در جلسه 
علنی دیروز مجلس شورای اسلامی و در جریان 
بررسی مســائل حوزه راه و شهرســازی اظهار 
داشــت: وزیر راه و شهرســازی در جلسه رای 
اعتماد به نمایندگان وعده داد به حوزه مســکن 
مهر محرومین و افراد کم درآمد توجه خواهد شد 
اما دولت نه تنها مسکن مهر را قبول نداشت بلکه 
اقدامی برای حل مشکل مسکن مردم انجام نداد. 
دولت روحانی نه تنها به مسکن مهر توجه نکرد 
بلکه تنها هنر این دولت این بود که نام مســکن 
مهر را به مسکن اجتماعی تغییر داد و جای تاسف 
دارد که حاشیه نشینی امروز به یکی از معضلات 

کشور تبدیل شده است.

وزیر راه در پاسخ به انتقاد نمایندگان از رونمایی سامانه املاک گفت

آقای وزیر! از سامانه جامع املاک رونمایی کردید
اما کار نمی کند!

رئیس مجلس در دیدار با اعضای شورای نگهبان:

با یک برنامه 5 ساله 
می توان اوضاع اقتصادی را سامان داد

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: بر اساس 
ماده 19۴ اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون را به 

کمیسیون تحقیق ارجاع می دهیم.
محمد علیپور ســخنگوی شعبه 12 مجلس در 
جلســه علنی دیروز مجلس شــورای اسلامی درباره 
بررسی اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون منتخب مردم 
گچســاران اظهار داشت: در اجرای ماده 29 آئین نامه 
داخلی مجلس شــورای اسلامی، اعتبارنامه غلامرضا 
تاجگردون از حوزه انتخابیه گچساران در جلسه علنی 

روز چهارشنبه ۷ خرداد ماه به شعبه 12 ارجاع شد.
وی ادامه داد: اعتبارنامه تاجگردون مورد اعتراض 
علیرضا زاکانی، علی اکبر کریمی، روح الله نجابت، علی 
خضریان، سید نظام الدین موسوی، اقبال شاکری، احمد 
نادری، مجتبی رضاخواه و مالک شریعتی قرار گرفته 

بود که رسیدگی شد.
ســخنگوی شــعبه 12 مجلس افــزود: پس از 
برگزاری جلسات متعدد، در نهایت اعتبارنامه غلامرضا 
تاجگردون منتخب مردم گچســاران در شعبه 12 با 

اکثریت آرا تائید شد.

در ادامه جلسه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
شورای اسلامی اظهار داشت: اعتبارنامه تاجگردون در 
دو مرحله در شعبه 12 رسیدگی شده اما اگر نمایندگان 
نســبت به اعتبارنامه وی اعتراضــی دارند، می توانند 

اعتراض خود را مطرح کنند.
به گزارش مهر، همچنین علیرضا زاکانی نماینده 
مردم قم در مجلس طی اخطار قانون اساسی گفت: بر 
اساس قانون اساسی، حق نمایندگی قائم به شخص است 
و این حق به شعب واگذار نشده است و بر این اساس 
ما نمی توانیم چیزی را تصویب کنیم که برخلاف قانون 

اساسی و مذهب باشد.
وی ادامــه داد: همچنین در ســال 9۷ آئین نامه 
داخلی مجلس شورای اسلامی درباره موضوع مذکور 
اصلاح شــده و بر این اســاس بنده تقاضا می کنم که 
این اخطار به رأی نمایندگان مجلس شورای اسلامی 

گذاشته شود.
در ادامه جلســه قالیباف اخطــار زاکانی را وارد 
دانست و به رأی گذاشت که وکلای ملت با این اخطار 
موافقت کردند. بر این اساس، بررسی اعتبارنامه غلامرضا 

تاجگردون منتخب مردم گچساران به کمیسیون تحقیق 
جهت بررسی بیشتر ارسال شد.

قالیباف همچنین گفت: بر اســاس ماده 19۴ ما 
اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون را به کمیسیون تحقیق 

ارجاع می دهیم تا ادامه بررسی ها در آنجا انجام شود.
وی ادامــه داد: مطابق با آئین نامه داخلی مجلس 
شورای اسلامی، کمیســیون تحقیق 15 روز فرصت 
دارد تا اعتبارنامه منتخب گچســاران را مورد بحث و 
بررســی قرار دهد و در نهایت گزارش آن را به صحن 

علنی ارائه کند.
مدتی است با آغاز به کار مجلس شورای اسلامی، 
مقوله اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون نماینده اصلاح طلب 
گچساران در دستور کار نمایندگان مجلس قرار گرفته و 
اعتراض نمایندگان مجلس به اعتبارنامه وی، شائبه ها 
و حواشی زیادی را در پی داشته است. همچنین ناصر 
موسوی لارگانی رئیس شعبه 12 بررسی اعتبارنامه های 
نمایندگان مجلس روز سه شنبه اعلام کرده بود: »برای 
بررسی اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون جلسه ای برگزار 
شده و در این جلسه اعتبارنامه وی تأیید شده است.«

با اخطار زاکانی و رأی موافق مجلس

بررسی اعتبارنامه »تاجگردون« به کمیسیون تحقیق ارجاع شد

اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس یازد هم شورای اسلامی مشخص شد ند .

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاری آنا، لیست اعضای 
نهایی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

شورای اسلامی منتشر شد .
به گزارش فارس، بر این اســاس نمایند  گان بر اساس 
فرم های مشخص شد  ه، اولویت بند  ی و امتیازبند ی شد ند  و 
نهایتا 2۰ نفر از نمایند  گان به عضویت کمیسیون امنیت ملی 

و سیاست خارجی د رآمد  ند  که اسامی آنها به این شرح است: 
»مجتبی ذوالنــوری، زهره الهیان، وحیــد  جلال زاد ه، 
شهریار حید ری، یعقوب رضازاد ه،  علی علیزاد ه، سید محمد  
آوایی، جلیل رحیمی جهان آباد ی، عباس مقتد ایی، سید علی 
آقازاد ه، محمود  احمد ی بیغــش، روح الله حضرت پور، جواد  
کریمی قد وسی، محسن پیرهاد ی،  مهد ی سعاد تی، ابراهیم 
عزیزی،  سارا فلاحی، فد ا حسین مالکی، حسین نوشاباد ی 

و هاجر چنارانی«.

اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
مشخص شد ند 

عضو هیئت رئیسه مجلس شــورای اسلامی از 
تصمیم جدید این هیئت درباره ودیعه مســکن و 
خودروی نمایندگان و شــرایط و چگونگی اعطای 

آن خبر داد.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی عضو هیئت رئیسه مجلس 
شورای اسلامی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم، از مصوبه 
جدیــد این هیئت درباره حق مســکن و اعطای خودرو به 
نمایندگان خبر داد و گفت: طبق مصوبه هیئت رئیسه قرار 

بر این شــده تا به نمایندگانی که در تهران خانه دارند و یا 
اینکه نمایندگانی که خودرو دارند مبالغی برای اجاره خانه 

و یا خرید خودرو داده نشود.
وی ادامه داد: این مصوبه هیئت رئیســه به نمایندگان 

ابلاغ شده و در حال اجرا شدن است.
نماینده مردم محلات در مجلس تصریح کرد: با توجه 
به اینکه کشــور در شرایط مالی سختی قرار دارد نباید به 
نمایندگانی که خودرو و خانه دارند این امتیازات داده شود.

تصمیم قابل تقدیر هیئت رئیسه مجلس یازدهم 
درباره اعطای ودیعه مسکن و خودرو به نمایندگان


